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Deltagere  

Peter Kofod Kristensen  Formand 

Niels Otto Lundstedt Dansk Skovforening 

Tanja B. Olsen Dansk Skovforening 

Kristian Gernow De Danske Skovdyrkerforeninger 

Michael Glud HedeDanmark 

Tine Skafte Nielsen Danmarks Naturfredningsforening 

Birgitte Marcussen Danmarks Naturfredningsforening 

Sofie Tind Nielsen WWF – Verdensnaturfonden 

Henrik Wejdling Dansk Ornitologisk Forening 

Johan Husfeldt Friluftsrådet 

Vivian Kvist Johannsen Københavns Universitet, IGN 

Jacob Heilmann-Clausen Københavns Universitet Globe, CMEC 

Beate Strandberg Århus Universitet – DCE 

Jørgen Sølvsten Skriver Træ- og Møbelindustrien 

Lasse Eriksen (stedfortræder for Katrine Lindegaard) 3F 

Karen Post Bache (stedfortræder for Peter Bech) Landbrug & Fødevarer 

Troels Garde Rasmussen (stedfortræder for Sara Røpke) KL 

Pil Christensen (stedfortræder for Lisbet Christoffersen)  Verdens Skove 

  

Afbud  

Katrine Lindegaard  3F 

Kim Axelsen Danske Træindustrier 

Lisbet Christoffersen Verdens Skove 

Peter Bech Landbrug & Fødevarer 

Sara Røpke Kommunernes Landsforening 

  

Fra sekretariatet deltog  

Charlotte Brøndum Miljøministeriet 

Marie Dahl Kongerslev                 Miljøministeriet 

Christian Lundmark Jensen Miljøministeriet 

Josephine Gundorph Miljøministeriet 

Ingolf Troensegaard Miljøministeriet 

  

Styrelsesrepræsentanter og oplægsholdere 

Katrine Hahn Kristensen Miljøstyrelsen 

Mogens Krog  Miljøstyrelsen 

Lars Andresen Skovmøller Miljøstyrelsen 

Carl-Emil Larsen Danva 

Lea Frimann Miljøministeriet 

Morten Pedersen  Miljøministeriet 

Anne-Sophie Freltoft & Maria Lind Hansen Miljøministeriet 
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1.  Velkomst og godkendelse af dagsorden, v. formanden 

Formanden bød velkommen, og dagsordenen blev godkendt efter mindre 

justering, hvor punkt 7 blev flyttet ind under punkt 4.    

 

Formanden orienterede om afbud og stedfortrædere samt at Sara Røpke (KL) og 

Tine Skafte Nielsen (DN) udtræder af Skovrådet, og at udpegningen af nye 

medlemmer er i proces. Formanden takkede for indsatsen. 

 

Formanden orienterede om, at der fra medlemmernes side havde været et ønske 

om mere mødemateriale forud for møderne. Ønsket blev taget til efterretning.   

2. Nyt fra formanden, herunder opfølgning på workshop, v. formanden   

Oplægget er efter mødet delt med Skovrådets medlemmer via email. 

Formanden fulgte op på seneste skovrådsmøde i Vestskoven og opsummerede 

pointerne fra workshoppen om rejsning af 250.000 hektar ny skov. Det blev 

fremhævet, at workshoppen ikke var afslutningen på Skovrådets drøftelser om 

skovrejsning i henhold til regeringsgrundlaget, men at emnet vil være en central 

del af rådets fokuspunkter i den kommende periode.  

 

Michael Glud (HedeDanmark) tilføjede yderligere muligheder for finansiering til 

opsummeringen, herunder betalingsvillighed fra energiselskaber, vandværker og 

offentlige myndigheder.  

 

Formanden orienterede sit møde med Miljøministeriets departementschef. 

Formanden havde blandt andet fremhævet, at skovrådet er en god platform for 

erfarings- og meningsudveksling blandt mange forskellige interessenter, og at det 

kan være en til tider vanskelig opgave at levere samlede og konsensusbaserede 

budskaber på baggrund deraf. Formanden oplevede stor forståelse for 

udfordringerne og anerkendelse af rådets arbejde.             

3. Orienteringer fra Miljøministeriet, v. kontorchef Charlotte Brøndum 

Miljøministeriet orienterede om arbejdet med skovplan (FL22) og status på udlæg 

af urørt skov på statens arealer.   

4. Oplæg om Miljøstyrelsens arbejde med nyt digitalt skovkort, v. 

kontorchef Katrine Hahn Kristensen og AC-medarbejder Mogens Krog    

Oplægget er delt med Skovrådets medlemmer via email. 

Miljøstyrelsen gav et oplæg om deres arbejde med et nyt digitalt skovkort, 

herunder formål og indhold i projektet. Miljøstyrelsen ønsker at oprette en 

følgegruppe med repræsentanter fra Skovrådet. En invitation er sendt til rådets 

medlemmer.  

 

Miljøstyrelsen gav en status på § 25-kortlægningen og orienterede om afslutningen 

på arbejdet med rapport om digitalisering af viden om skovbevoksede arealer, der 

har driftsrestriktioner, som tilgodeser biodiversitet. 

 

Punkt 7 om opfølgning på punkt fra seneste møde om datadeling blev fremlagt 

under dette punkt.        
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5. Samarbejde om skovrejsning mhp. Beskyttelse af drikkevand v. 

kontorchef Lea Frimann (MIM) og administrerende direktør Carl-Emil 

Larsen (Danva) 

Oplæggene er delt med Skovrådets medlemmer via email. 

Lea Frimann (MIM) orienterede om regeringens initiativer på 

drikkevandsområdet, herunder synergier til skovrejsning. Hun kom bl.a. ind på 

skovrejsning som en del af kommunernes indsatsplaner i indsatsområder, 

regeringens arbejde med kortlægning af indsatsområder, drikkevandsfonden og 

akutplan for boringsnære beskyttelsesområder (BNBO). I forlængelse af oplægget 

orienterede Carl-Emil Larsen (Danva) om vandværkernes samarbejder om 

skovrejsning mhp. beskyttelse af drikkevand. Han kom bl.a. ind på, hvordan 

vandselskaber kan bidrage til regeringens nationale mål inden for miljø, klima og 

grundvandsbeskyttelse, herunder synergier inden for grundvandsbeskyttelse og 

øvrige arealanvendelser.  

6. Oplæg om EU’s afskovningsforordning i en dansk kontekst, v. 

kontorchef Morten Pedersen (MIM) og specialkonsulent Lars 

Skovmøller (MST) 

Oplægget er delt med Skovrådets medlemmer via email 

Morten Pedersen (MIM) introducerede punktet og opridsede baggrunden for 

forordningen, og forventningerne til det videre arbejde med implementeringen i 

dansk skovbrug.  

 

Lars Skovmøller (MST) gav en teknisk gennemgang af forordningen herunder 

definitioner og spørgsmål fra Skovrådets medlemmer. Det blev understreget, at 

der fortsat var mange uklarheder og definitioner, og at Miljøministeriet tager 

Skovrådets spørgsmål videre til kommissionen. Flere af rådets medlemmer 

spurgte til skalaen for sporbarheden, herunder hvor store polygoner man kan 

inddele skovene i. Miljøstyrelsen redegjorde for, at man i princippet kan lave 

meget store polygoner, men såfremt et punkt inden for et polygon ikke lever op til 

lovgivningen, så vil hele polygonen være kontamineret. Miljøstyrelsens meddelte, 

at man er i dialog med kommissionen om dette spørgsmål.  

 

Jørgen Sølvsten Skriver (Træ- og Møbelindustrien) spurgte til, hvad man som 

savværksejer skal gøre, såfremt man modtager en leverance fra en leverandør, som 

ikke lever op til kriterierne. Miljøstyrelsen svarede, at de som tilsynsenhed vil 

undersøge, hvorvidt der foreligger dokumentation for, at producenten har indledt 

dialog med leverandøren med henblik på at sikre forebyggende foranstaltninger, 

så der fremover bliver levet op til kravene, og at der var dokumentation for aktive 

fravalg af leverandører, der ikke lever op til kravene.   

 

Tanja Blindbæk Olsen (Dansk Skovforening) spurgte, hvornår kommissionen 

forventes at levere klassifikationen af medlemsstater og tredjelande i 

risikokategorier, da dette har væsentlig betydning for implementeringen og 

administrationen i Danmark. Miljøministeriet oplyste, at opgaven skal i udbud, og 

den endelige klassifikation forventes leveret i oktober 2024. 

 

Afslutningsvis drøftede rådet, hvorvidt forordningen får den formålsbestemte 

effekt, når der er tale om bagudrettet kontrol.  
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7. Opfølgning på punkt fra seneste møde om datadeling, v. institutleder 

Vivian Kvist (KU) og kontorchef Katrine Hahn (MST) 

Punktet blev flyttet til punkt 4 (oplæg om Miljøstyrelsens arbejde med nyt digitalt 

skovkort). Miljøstyrelsen orienterede kort om status på emnet. 

 

Miljøstyrelsen og Københavns Universitet har hen over sommeren haft en række 

drøftelser om NFI-data, som KU indsamler på vegne af MST. MST har som led i 

styrelsens strategiske arbejde med digitale udviklingsprojekter, herunder 

udviklingen af et autoritativt digitalt skovkort, behov for at kunne anvende NFI-

data til test og verificering. Begge parter ser frem til et godt samarbejde i forhold til 

dette projekt. KU og MST samarbejder om orientering til skovejere, på hvis 

ejendom, der er målepunkter. Skovejerne bliver orienteret om, at data overføres til 

Miljøstyrelsen og at informationerne fra de enkelte målepunkter ikke vil indgå i 

konkret sagsbehandling. 

7. Eventuelt og næste mødedatoer, v. formanden 

Formanden takkede for et godt møde og oplyste, at næste møde er i marts. Forslag 

til mødedatoer følger efter mødet.  

 

Miljøstyrelsens nye og opdaterede vejledning vedrørende skovlovens § 4 om 

pålæggelse af fredskovspligt blev kort drøftet, og flere medlemmer udtrykte et 

ønske om i højere grad at blive inddraget, når Miljøstyrelsen fremover opdaterer 

skovlovsvejledningerne. Miljøstyrelsen noterede sig ønsket.   


